
  Protokół Nr 50/2023
posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej

odbytego w dniu 29 maja 2023 r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności 
oraz zaproszeni goście w osobach:
- Jan Leszek Wiącek Burmistrz Wołczyna
- Bogusław Adaszyński Zastępca Burmistrza
- Elżbieta Bar Sekretarz Gminy
- Katarzyna Krawiec Skarbnik Gminy
- Andrzej Maliński Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich
- Agnieszka Wilczek Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Wołczynie
- Małgorzata Szkoruda Zastępca Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wołczynie
- Sołtysi według listy obecności                                                                     (załącznik do protokołu)

Porządek posiedzenia członkowie Komisji otrzymali wraz z zawiadomieniami o Komisji.
Porządek posiedzenia przyjęty został jednogłośnie w obecności 10 członków Komisji.

Ad. 2 We wnioskach i zapytaniach głos zabrali:

Radny Waldemar Łuczek zwrócił uwagę na zły stan parku przy byłym kinie, jest w coraz gorszym
stanie. Stan konstrukcji mostu i desek wymaga naprawy, żeby nie doszło do jakiegoś wypadku.

Radny Jan  Bartosiński w imieniu mieszkańców zgłosił prośbę o szybsze uruchamianie tężni w
okresie letnim, ponieważ włączana jest o godzinie 11.00, a chcieliby korzystać wcześniej około
godziny 9.00,
- ulica Kluczborska jest bardzo zarośnięta, prośba mieszkańców żeby interweniować o wykoszenie
poboczy.

Radna Krystyna Mazurczak zgłosiła, problem zarośniętych poboczy na drogach powiatowych.

Radny Łuczek zauważył, że pobocza na drogach gminnych też nie są wykaszane.

Sołtys Józef Schatt wnioskował o premię dla osób, które wykaszają tereny zielone w sołectwach,
bardzo dobrze wykonują swoją pracę,
- prosił o odpowiedź na pismo złożone do Urzędu, które podpisało ok 130 osób,
-  w dalszej  wypowiedzi  prosił  o  rozplantowanie ziemi  w parku,  która została  przywieziona na
uzupełnienie  dziur  powstałych  po  budowie  kanalizacji,  podkreślił  że  nie  będą  sami  tego
wykonywać.

Sołtys  Iwona  Mendel  poinformowała,  że  na  skrzyżowaniu  wyjeżdżając  na  trasę  Wołczyn  –
Byczyna był poważny wypadek spowodowany przez zarośnięte pobocza na drodze powiatowej.
Zadzwoniła do powiatu rozmawiała z Panem Szczerbą, który odpowiedział, że są na etapie klejenia
dziur w asfalcie. Zaproponowała, aby rozważyć ustawienie znaku „stop” na tym skrzyżowaniu.
Również podziękowała pracownikom, którzy obkaszają sołectwa, przychyliła się do wypowiedzi
przedmówcy, aby otrzymali premię.

Radny Adam Zarych zabierając głos poinformował, że dzwonił do powiatu i rozmawiał z panem
Dunajem odnośnie  zarośniętych  poboczy,  uzyskał  odpowiedź,  że  jest  jedna  kosiarka  i  nie  ma



środków na koszenie. W swoim sołectwie sam podejmuje się koszenia.

Przewodniczący Komisji Budżetu odczytał pismo, które wpłynęło do Biura Rady z informacją o
szkodach na drogach powiatowych, które powstały w związku ze złym stanem dróg.

Ad. 3 i 4

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby połączyć dyskusję nad tematem zawartym w pkt 3 i 4,
tj.:Rozpatrzenie  sprawozdania  z  działalności  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Wołczynie  oraz
sprawozdania z  realizacji  zadań z  zakresu wspierania rodziny za  2022 rok i  „  Ocena zasobów
pomocy społecznej w gminie Wołczyn za 2022 rok”

Kierownik OPS zabierając głos podkreśliła, że jesteśmy starzejącym się społeczeństwem dlatego
też są ciągłe zapytania o dom opieki społecznej, albo o Zakład Opiekuńczo Leczniczy, brakuje
środków na ten cel,
- w stosunku do poprzednich lat zwiększona jest ilość usług opiekuńczych prowadzonych przez
OPS w Wołczynie.

Pani  Małgorzata  Szkoruda  dodała,  że  w  związku  ze  starzejącym się  społeczeństwem Ośrodek
realizuje  programy skierowane  do  osób  starszych,  tj.  w  zeszłym roku  były  to:  asystent  osoby
niepełnosprawnej, opieka wytchnieniowa oraz korpus wsparcia seniora.

Radny Waldemar  Łuczek stwierdził,  że  spadek ilości  osób w naszej  gminie  jest  zatrważający,
trzeba się zastanowić nad jakimś rozwiązaniem na przyszłe lata, bo będzie poważny problem z
osobami starszymi, 
- zaproponował, aby zapewnić seniorom jakąś formę rozrywki, by mogli miło spędzić czas.
Następnie zwrócił uwagę, że w budżecie znajduje się kwota 730 tys. zł dla osób, które zapewniły
zakwaterowanie i wyżywienie dla osób z Ukrainy. Pytał, czy był jakiś przypadek, że ktoś próbował
wykorzystać niesłusznie tą dotację?

Pani Kierownik potwierdziła, że są to bardzo duże pieniądze. Każdy wniosek był sprawdzany nie
zdarzyło się, że było negatywnie ocenione.
Na  tą  chwilę  dojeżdżają  jeszcze  osoby  zza  granicy.  Świadczenie  pieniężne  za  zapewnienie
zakwaterowania Ukraińcom płatne jest nie dłużej niż przez 120 dni w wysokości 40 zł za dzień.
Są też osoby, które są w specjalnej grupie, to są osoby w wieku emerytalnym i matki samotne
z dziećmi, które mają prawo do korzystania z zasiłku. W tamtym roku zdarzył się jeden przypadek
gdzie rodzina się przeprowadzała.
Jeżeli chodzi o zapewnienie rozrywki seniorom to się nie zgodzi z tym, ponieważ dla Ośrodka
najważniejsze jest zapewnienie opieki seniorom, czyli zrobienie zakupów, pomoc przy wykonaniu
toalety, czy też pójście do lekarza i zapewnienie leków.

Radny Szczepan Mały dodał, że problem demografii powstał ponieważ z Polski wyjechało 2 mln
młodych ludzi, którzy byli w wieku produkcyjnym. Trzeba zacząć budowę mieszkań, aby było do
czego wrócić. To nie jest problem tylko naszej gminy jest to problem ogólnokrajowy.

Radny  Jan  Bartosiński  popiera  słowa  radnego  Szczepana  Małego  również  uważa,  że  trzeba
budować nowe mieszkania, aby młodzi mieli gdzie mieszkać. 

Radny Waldemar Łuczek dodał, że zdaje sobie sprawę, że jest potrzeba opieki dla osób starszych.

Sołtys Schatt przypomniał, że kiedy wybuchła wojna na Ukrainie Pan Burmistrz stwierdzi, że nie



będzie Dni Wołczyna, że pieniądze będą przeznaczone dla Ukraińców i przekazane do OPS na
utrzymanie.

Pani Kierownik OPS stwierdziła, że środki finansowe, które są przeznaczane dla uchodźców nie
pochodzą z budżetu z gminy.

Skarbnik  Gminy stwierdziła,  że  środki  na  uchodźców z  Ukrainy były  przeznaczane z  budżetu
gminy,  Rada  Miejska  zareagowała  i  przyjęto  rozwiązanie,  że  zarządzeniem Burmistrza  można
będzie uruchomić rezerwę kryzysową, takie  przyzwolenie było odgórne,  że można przeznaczyć
środki na te zadania. Następnie pojawiły się środki z Funduszu Pomocy, które są do dzisiaj i są
tylko przeznaczone na pomoc Ukrainie. Osoba, która może skorzystać z dofinansowania musi mieć
status uchodźcy.
Następnym zadaniem było „Dzieci w szkołach i przedszkolach” co miesiąc otrzymujemy środki i
przeznaczone są na te dzieci.
Kolejne  środki  z  Funduszu  Pomocy  zostały  przeznaczone  na  wyżywienie  i  zagospodarowanie.
również do dziś otrzymujemy środki na zasiłek rodzinny. Urząd Marszałkowski uruchomił środki
europejskie  z  czego  można  było  skorzystać  na  potrzeby  mieszkaniowe.  Nasza  Gmina  też
skorzystała.
Również przeprowadzone zostały akcje dla dzieci, poprzez kupienie letniej odzieży. 

Pani Kierownik OPS dodała, że była jeszcze pomoc żywnościowa, z której skorzystało 36 osób
z Ukrainy.

Radny Marcin Pasternak pytał, czy wzrasta, czy maleje liczba osób, które są objęte pomocą?

Pani Kierownik - liczba osób maleje po dodatek w kwocie 300 zł przychodzą sporadycznie.
Są też osoby, które są uprzywilejowane tj. kobieta 60 lat i mężczyzna 65, kobiety w ciąży i matki
samotnie wychowujące dzieci,  które mogą w dalszym ciągu mieć finansowane zakwaterowanie
i wyżywienie. 

Sołtys Schatt pytał, jaki jest koszt wyrobienia PESEL?

Skarbnik Gminy stwierdziła, że w formie tabeli spisywane są czynności w tym zakresie i potem jest
wyceniane.

Radny Waldemar Łuczek odniósł się do słów p. Kierownik OPS-u, że brakuje środków, pytał, czy
jakby teraz  ktoś został skierowany do DPS-u, czy jest zapewniona rezerwa finansowa? 

Pani Kierownik odpowiedziała, że nie ma rezerwy środków finansowych, brakuje na takie potrzeby.

Na tym dyskusje zakończono.

Ad 5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał, które Rada Miejska podejmować będzie na
najbliższej sesji.

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2023 rok oraz zmiany
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 -2028 (załączniki do protokołu).
Na  ostatniej  sesji  były  dokonane zmiany w budżecie  w zakresie  modernizacji  bazy sportowej,
zadanie realizowane w ramach Polskiego Ładu została przygotowana do podpisu umowa i niestety
wykonawca  umowy  nie  podpisał  zrezygnował  z  tego  zadania,  mino  tego,  że  wygrał  przetarg.



Podkreśliła, że Komisja przetargowa zaczęła działać i kolejny wykonawca jest z ofertą o 100 tys.
większą. Firma się zgodziła na realizację zadania i podpisanie umowy. 
W  związku  z  tym  wprowadza  się  autopoprawkę  do  projektu  uchwały  poprzez  zwiększenie
dochodów i wydatków o kwotę 87 513 zł.  
W projekcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej dopisuje się ustęp 2 w
brzmieniu: „Zmienia się wykaz przedsięwzięć zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały” i
w  załączniku  przedsięwzięcia  tam  gdzie  jest  budowa  i  przebudowa  infrastruktury  sportowej
dodajemy po stronie wydatków 87 513 zł. 
Wpłynęły środki za usuwanie foli rolniczych w wysokości 6 840 zł i ta kwotę przeznacza się na
program opieki na zwierzętami bezdomnymi. Program mówi tylko o zwierzętach bezdomnych. W
sierpniu będzie składany wniosek, aby poszerzyć program o zwierzęta właścicielskie. 
W  kwietniu  zakończono  przyjmowanie  wniosków  na  węgiel  i  w  obecnej  chwili  odbywa  się
sprzedaż końcowa zostało 42 tony węgla. 

Radny Pasternak pytał, czy w sytuacji nie podpisania umowy przez wykonawcę trzeba zwiększyć
wkład własny ok 10% .

Skarbnik odpowiedziała, że 10 tys. zł jest po stronie gminy Wołczyn, a ponad 80 tys zł jest po
stronie Polskiego Ładu.

Radny Pasternak pytał, czy w ramach postępowań przetargowych pobierane jest wadium?

Zastępca  Burmistrza  stwierdził,  że  od  jakiegoś  czasu  odstąpiono od wpłacania  wadium co nie
skutkowało  problemami,  ponieważ  oferty  były  składane,  przedsiębiorcy  przystępowali  do
podpisania umowy. Jest to pierwszy przypadek gdzie się wycofano. Uważa, że skutkiem tego jest to
w jaki sposób jest skonstruowany Polski Ład, gdzie przedsiębiorcy muszą sfinansować całe zadanie
i  po wykonaniu zadania zostaną im wypłacone środki pieniężne. Pojawiły się problemy, ponieważ
ta firma miała podwykonawcę, który żądał zapłaty po wykonaniu połowy zadania, niestety główny
wykonawca nie dysponował takimi środkami finansowymi i wycofał się z zadania.
Drugi wykonawca złożył dokumenty i wszystko zmierza w kierunku podpisania umowy.

Burmistrz  dodał,  że  Polski  Ład  obarczył  kredytowaniem  całej  inwestycji  przedsiębiorców
i  dodatkowo  promesa,  która  jest  dodatkowym  utrudnieniem.  Przedsiębiorca  przystępując  do
wykonania  inwestycji  musi  szczegółowo  odnieść  się  do  specyfikacji  kosztorysu  jest  to  wiele
dokumentacji z różnych branż. Dokumenty muszą być poświadczone sprawnością i wykonalnością
inwestycji.  Przedsiębiorca,  który  wygrał  przetarg  chciał  realizować  zadanie  szukał  innych
rozwiązań,  ale  niestety  podwykonawcy  zadawali  pytania  o  płatność,  czy  będzie  odbywała  się
płynnie co miesiąc. 

Zastępca  Burmistrza  dodał,  że  te  zadania  są  ze  sobą  powiązane,   np.  w  ramach  działalności
kulturalnej  zadaniem jest  remont świetlicy w Rożnowie,  Świniarach Małych i  Brzezinkach i  te
wszystkie zadania muszą być zakończone i  rozliczone,  gdyby doszło do sytuacji  niewykonania
któregoś z zadań, będzie skutkowało brakiem pozyskania dofinansowania.
Wykonawcy podpisując umowy biorą na siebie całkowite koszty wykonania.

Radny Pasternak pytał o zmianę w budżecie dotyczącą zwiększenia wydatków w kwocie 364 tys. zł
i w podpunkcie znajduje się kwota 80 tys zł. dla OSP Szymonków – brakująca kwota na dotację
oraz zwiększenie wydatków w kwocie 200 tys. zł w ramach remontu trybun w Wołczyn, co będzie
objęte pracami.

Skarbnik Gminy odnośnie OSP Szymonków, kwota ta jest częścią nagrody jaką gmina otrzymała w
ramach przeciwdziałania COVID -19 większa część tej kwoty została podzielona na jednostki OSP.



Radny Adam Zarych podziękował za dofinansowanie, które się przyczyni do kupna samochodu dla
jednostki OSP w Szymonkowie. 

Burmistrz  podkreślił,  że  do  Sołectwa  Wierzchy  miał  trafić  lekki  wóz  bojowy  z  Wołczyna,
zapewnienie było ze strony Powiatowego Komendanta PSP w ramach tego z naszej strony miało
być dofinansowanie do cysterny dla PSP w Kluczborku. Komendant Wojewódzki powołał nowego
Komendanta  i  podjął  decyzję,  że  wóz strażacki  trafi  do  Głuchołaz.  W związku z  tym podjęto
decyzje o rezygnacji z dofinansowania zakupu cysterny dla PSP w Kluczborku.
Będąc przy głosie  podziękował strażakom z Szymonkowa za zaangażowanie,  którym udało się
wpisać w kolejkę gdzie za 400 tys. zł można kupić lekki wóz strażacki.
Odnosząc  się  do  rozbudowy trybun poinformował,  że  składając  wniosek na  rozbudowę trybun
dofinansowanie było częściowe, środki finansowe pozwalały na wybudowanie 58 miejsc, również
rozebranie wału i  płota i to jest pierwszy etap. W związku z brakiem wykonawcy przebudowy
boiska przy ulicy Sienkiewicza w Wołczynie podjęto decyzję, aby rozbudować siedziska na terenie
boiska sportowego przy ulicy Leśnej dla ok 200 osób.
Podkreślił,  że projekty są wykonywane przez osoby, które znają się na przepisach i  wszystkich
wymaganiach  jakie  mają  być  zastosowane.  Dodał,  że  trybuny  będą  wykonane  zgodnie  z
wymaganiami. 

Radny Pasternak pytał, kiedy planowana jest realizacja tego zadania.
 
Burmistrz odpowiedział, że jest przygotowywana dokumentacja. Zamierzenia są takie, aby przed
sezonem jesiennym zadanie było wykonane.

Radny Łuczek zaproponował, aby przy boisku dokonać zmian w regulaminie korzystania z tego
obiektu. Proponował zamontowanie monitoringu.

Burmistrz odpowiedział, że stadion jest przekazany w dzierżawę dla klubu sportowego. Uznał, że
jest potrzeba ochrony dodał, że rozmawiał z  członkami klubu MKS, którzy zadeklarowali swoją
pomoc przy wykonaniu dodatkowych ławek dla zawodników.

Radna Ewelina Sękala pytała czy została ukończona droga w Wierzbicy Górnej?

Burmistrz z odpowiedział, że z informacji jakie posiada droga jest jeszcze nie skończona. Zarządcą
drogi jest powiat. 

Radna Sękala pytała, czy wjazdy na posesję zostaną z progiem?

Burmistrz odpowiedział, że inspektor nadzoru odpowiedział, że mają być przycięte.

Radna Sękala pytała o zapis w budżecie dowożenie uczniów do szkoły - jest kwota ok 1 mln zł.
Rodzice pytają o dzieci, które nie chcą jeździć autobusem i rodzice wożą samochodem. Czy można
dla tych, które nie korzystają z dowozu otrzymać jakąś rekompensatę. 

Zastępca Burmistrza stwierdził, że dowóz dzieci do szkoły, jest zapewniony przez gminę i gmina
kupuje bilety na dowóz dzieci do szkoły, jeżeli rodzic deklaruje, że dziecko nie będzie jeździć to nie
jest zakupowany bilet. Nie ma możliwości, aby rodzić woził dziecko do szkoły i miał za to płacone.
Podkreślił, że dowóz jest zorganizowany i jest zapewniony opiekun. Wyjątek jest tam gdzie gmina
nie zapewnia dowozu wtedy są zwracane koszty dla rodzica za paliwo. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy  Wołczyn  zaopiniowany  został  pozytywnie
jednogłośnie w obecności 12 członków Komisji.



Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  na  lata  2023–2028
zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 12 członków Komisji.

W  dalszej  kolejności  Zastępca  Burmistrza  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia
pomocy  finansowej  Powiatowi  Kluczborskiemu (załącznik  do  protokołu)  podkreślił,  że  pomoc
finansowa dotyczy zakupu szczepionek przeciwko meningokokom typu C i są szczepione dzieci w
wieku 6 lat z terenu gminy Wołczyn.

Pan Maliński dodał, że akcja szczepienia dzieci została rozpoczęta w 2007 roku w związku z dużą
ilością zachorowań na sepsę.  W tym roku obejmuje 16 dzieci z terenu gminy Wołczyn.

Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  Powiatowi  Kluczborskiemu zaopiniowany  został
pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
- za pozytywnym zaopiniowaniem – 11 głosów
- przeciw – 0,
- wstrzymujących się – 1 głos.

Kolejny  projekt  uchwały  w sprawie  wprowadzenia  opłaty  targowej  na  terenie  gminy  Wołczyn
(załącznik do protokołu).

Radny  Pasternak  Marcin  podkreślił,  że  w  wyniku  prac  członków  Komisji  Rewizyjnej  zostały
wniesione wnioski i uwagi co do funkcjonowania targowiska, dostrzega poprawę, ale zauważa, że
część osób nadal  sprzedaje poza miejscami  wyznaczonymi na targowisku,  tłumacząc  się,  że  to
tereny prywatne, 
-  należy  zwrócić  się  do  inkasenta,  aby  informował  o  przestrzeganiu  zapisów  w  regulaminie
targowiska.

Radny  Szczepan  Mały  zgadza  się  z  wypowiedzią  radnego  Pasternaka,  miejsce  na  targowisku
zostaje puste i powinno być wykorzystywane do sprzedaży.

Radny Pasternak dodał, że handel odbywa się też w sobotę gdzie opłata nie jest pobierana, również
podobna sytuacja jest przed świętem zmarłych gdzie zajmowany zostaje parking.

Radny Jan Bartosiński, uważa że podwyżka w kwocie 2 zł nie jest  wysoka, jest  wiele prac na
targowisku,  które  trzeba  zrobić  i  ma nadzieję,  że  ta  podwyżka zrekompensuje  koszty  różnych
napraw.

Radna Jolanta Schatt zwróciła uwagę, że inkasenci pobierający opłatę za targowisko, otrzymują
wynagrodzenie za inkaso 10 %,
- pytała, jaki procent za inkaso otrzymują sołtysi, którzy zbierają opłaty podatkowe? Czy można
zmienić, aby był taki sam procent dla sołtysów?

Skarbnik  Gminy  odpowiedziała,  że  jest  to  6%,  ale  jest  to  podatek  dochodowy.  Wcześniej
obejmowało to inkaso, a teraz jest to na zasadzie umowy osoba uprawniona podpisuje umowę z
burmistrzem, stawkę ustala się co roku.
Jeżeli jest potrzeba zwiększenia dla sołtysów to należy złożyć wniosek o taką podwyżkę. 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej na terenie gminy Wołczyn zaopiniowany
został pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
- za przyjęciem – 11 głosów



- przeciw – 0,
- wstrzymujących się – 1 głos.

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych na
terenie Gminy Wołczyn (załącznik do protokołu) 

Radny Marcin Pasternak stwierdził, że na terenie gminy są dwa rodzaje cmentarzy parafialne gdzie
opłata za postawienie pomnika wynosi 10% wartości pomnika i komunalne jest to opłata 200 zł za
montaż pomnika, uważa, że jest to za mała kwota w mieście.
Odnosząc się do opłaty za korzystanie z kaplicy, a konkretnie do kaplicy w sołectwie Bruny, gdzie
mieszkańcy sami  wykonali  chłodnię,  w jego ocenie  powinno się  odejść  od  opłaty  za  chłodnię
w  sołectwach  gdzie  są  cmentarze  komunalne  i  rozważyć  podniesienie  opłaty  za  postawienie
pomnika uregulować to opłatą za postawienie pomnika w kwocie 200 zł. Prosił aby się nad tym
zastanowić.  Następnie  poruszył  temat  nowego  cmentarza  w  Wołczynie,  aby  był  zachowany
porządek, który określał by ilość zajmowanego miejsca i określał wielkość stawianego pomnika.

Przewodniczący Komisji podkreślił, że na wsiach jest cena nieuregulowana, następnie prosił, aby
PGKiM wykaszał trawę na cmentarzu w Brunach.

Radny Adam Zarych zabierając głos, podkreślił, że na cmentarzach parafialnych cenę ustala Rada
Parafialna i mieszkańcy wsi. W Szymonkowie jest 50 zł za postawienie pomnika, płacone jest też
za prąd ponieważ jest tam stała opłata.

Radny Kazimierz Bar dodał, że można z tych kosztów 45 zł zrezygnować, w tej chwili Spółka
ponosi koszty energii i dodatkowo wody. Przedsiębiorstwo stara się wykaszać trawę na czas, pan
Bar jest w kontakcie z sołtysami gdzie mogą zgłaszać takie potrzeby. Podkreślił, że są opróżniane
pojemniki ze śmieciami dodał, że faktem jest, że po pogrzebie jest cały kontener.

Radny Szczepan Mały złożył wniosek o poprawę zapisu w paragrafie 2 podpunkt f) zapis gdzie jest
opłata za dobę 45 zł, zaproponował 45 zł za pochówek.

Burmistrz odniósł się do wniosku radnego i zwrócił uwagę na to, że koszty utrzymania rosną,  
a  zmieniona kwota ma zrekompensować ponoszone koszty.

Zastępca  Burmistrza  uważa,  że  jeżeli  zostanie  obniżona  kwota  to  trzeba  będzie  podnieść  inne
koszty. 

Radny Kazimierz Bar dodał, że inne cmentarze stosują opłatę ryczałtową.

Naczelnik Marcin Dłubak zabierając głos podkreślił, że stawki w gminie Wołczyn odbiegają od
stawek w innych sąsiednich gminach, dodał że ta podwyżka wynika z ustaleń Komisji Rewizyjnej.

Radny Szczepan Mały wycofał wniosek o zmianę stawki.

Radny Pasternak Marcin w imieniu mieszkańców poruszył kwestię toalety na starym cmentarzu
w Wołczynie, wypadało by coś zorganizować, bo jest duży problem dla odwiedzających cmentarz.

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych na
terenie Gminy Wołczyn zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 12 członków
Komisji.



Ad. 6 Odpowiedzi na pytania oraz inne zapytania.

Naczelnik Dłubak odpowiedział na pytanie odnośnie naprawy placu zabaw przy stawie, teren został
przejrzany przez osoby uprawnione i wnioski z protokołu zostały zrealizowane przez budowlańców
i  odnośnie  poprawy  wyglądu  estetycznego  poinformował,  że  gmina  jest  w  porozumieniu  z
Kościołem  Zielonoświątkowym  gdzie  będą  gościć  u  siebie  grupę  osób  z  zagranicy,  którzy
zaproponowali pomoc przy malowaniu urządzeń do zabawy.

Radny Pasternak zapytał kiedy w ostatnim czasie  był  dokonywany przegląd urządzeń na placu
zabaw ?

Naczelnik odpowiedział, że może sprawdzić dokładnie kiedy, ale było to wiosną br.

Burmistrz odpowiedział na pytanie odnośnie wcześniejszego otwierania tężni, potwierdził że jest to
zasadne, ponieważ jest coraz większe zainteresowanie.

Radny Pasternak prosił w imieniu mieszkańców, aby boczne bramy na cmentarzu były otwierane,
żeby cmentarz był bardziej dostępny dla mieszkańców.

Radny Bar odpowiedział  w tej  chwili  są otwarte dwie główne furtki,  klucze od bramy są dane
osobie, która stawia pomnik. Dzieje się tak, aby utrzymać czystość na cmentarzu. Wszystkie bramy
są otwierane przed świętem zmarłych.

Burmistrz  odpowiedział  na  pytanie  odnośnie  zarośniętej  ulicy  Kluczborskiej  w  Wołczynie
poinformował, że sprawa została zgłoszona do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad
dwa  tygodnie  temu,  miało  być  wykoszone.  Z  informacji  jakie  otrzymał  dziś  podjęto  się  prac
wykaszania.
Odnośnie zarośniętych poboczy na drogach powiatowych i  gminnych odpowiedział,  że przesłał
zdjęcia  do  powiatu  jak  wyglądają  ulice  Opolska  i  Poznańska.  Po  zgłoszeniu  prace  zostały
wykonane.

Szczepan Mały stwierdził, że nie można czekać tak długo, aż jest wysoka trawa która ogranicza
widoczność na drodze. 

Burmistrz zabrał głos w sprawie premii dla pracowników, którzy koszą tereny zielone w gminie
Wołczyn również uważa, że dobrze wykonują swoją pracę, trzeba się zastanowić jak rozwiązać tą
sprawę. 

Sołtys Schatt poinformował, że wykasza teren blisko oczyszczalni gdzie powinno być wykoszone
przez  Zakład  Wodociągów  i  Kanalizacji,  stwierdził,  że  w  przyszłym  roku  nie  będzie  się
podejmować koszenia.

Burmistrz odpowiedział na pytanie pana Schatt, który czeka na odpowiedz na pismo, które zostało
złożone przez sołectwo Skałągi - nie ma środków w budżecie na remont dróg.

Sołtys  Schatt  zabrał  głos  w  sprawie  uzupełnienia  ziemi  gdzie  powstała  dziura  po  budowie
kanalizacji, prosił o uzupełnienie ziemi. 
Z  informacji  jaką  posiada  zostały  zabrane  środki  pieniężne,  które  były  przeznaczone  na  parki
zabytkowe w Skałągach i w Wierzbicy Dolnej, zgłosił wniosek o pomalowanie pomostów i ławek
w parku w Skałągach, które potrzebują odnowienia.

Zastępca Burmistrza odpowiedział na prośbę pani sołtys Mendel o postawieniu znaku „Stop” na



skrzyżowaniu nie można postawić takiego znaku bez zgody komisji,  która musi zatwierdzić, że
wniosek jest uzasadniony.

Radny Pasternak zwrócił uwagę, że z jednej strony ulicy Słowackiego stoi znak 3,5 t, a z drugiej
strony od drożdżowni 2,5 t., prosił o zainteresowanie się ta sprawą.

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.  

                                                                                                     Przewodniczący Komisji
                                                                                                               Ryszard Nowak
Protokołowała 
Katarzyna Atłachowicz
  


